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Geachte raadsleden, 
 
Met deze collegebrief geven wij u een terugkoppeling over de afhandeling en stand van zaken van 
de moties en toezeggingen op het beleidsterrein kunst en cultuur. 
 
M23-065 Van Nix naar Beter 
In de motie wordt het college verzocht:  
1.  onderzoek voor een eigentijdse broedplaats te realiseren waar jongeren elkaar kunnen 

ontmoeten in hun vrije tijd om met cultuur bezig te zijn;  
 Er is een plan ingediend voor een broedplaats. Dit plan wordt getoetst en er wordt beoordeeld 

of er voldoende middelen zijn dit te financieren. De afdoening van de motie wordt daarom 
verplaatst naar voor de zomer 2025. 

2.  in gesprek te gaan met de Gooische horecaondernemers om hen te verzoeken de oude “FRIS”-
feesten weer nieuw leven in te blazen;  

 Er is contact geweest met KHN afdeling Hilversum. Hieruit is gebleken dat horeca 
ondernemers in Hilversum er niet om staan te springen frisfeesten te organiseren. De kosten 
voor het organiseren van frisfeesten zijn aanzienlijk door onder andere beveiligingskosten. 
Jongeren starten vaak thuis met indrinken en zorgen hierdoor voor veel overlast. Terwijl de 
opbrengsten heel laag zijn.  

 
De Vorstin heeft in haar meerjarenbeleidsplan de ambitie opgenomen om jaarlijks een a twee 
frisfeesten te organiseren, maar is ook terughoudend met het organiseren van de feesten om 
dezelfde redenen als de horeca ondernemers. Frisfeesten zijn onder andere door indrinken hoog 
risico feesten.  
 
Daarnaast vindt er landelijk een verschuiving plaats van de interesse van jongeren in de frisfeesten 
naar concerten van met name influencers (bijvoorbeeld Pommelien Thijs). Deze concerten vinden 
gretig aftrek, ook in Hilversum.  Hoewel deze concerten weinig horeca-opbrengsten hebben, 



kunnen hierdoor wel grote getale jongeren kennismaken met kunst en cultuur zonder dat er 
sprake is van hoog risico feest.  
 
Wij beschouwen de motie hiermee als gedeeltelijk afgehandeld wat betreft de frisfeesten. Ten 
aanzien van de broedplaats streven wij ernaar hier voor de zomervakantie 2025 op terug te 
komen. 
 
M23-062 Cultuur met alle Hilversummers 
In de motie wordt het college verzocht: initiatieven, waarbij kwetsbare tot zeer kwetsbare 
Hilversummers worden uitgenodigd deel te nemen aan organisatie en/of uitvoering, te stimuleren 
en waar mogelijk te faciliteren. 
 
Het college borgt het faciliteren en stimuleren van dergelijke initiatieven via de subsidiering. 
Professionele culturele instellingen hebben in hun beleidsplannen meegenomen dat zij uitvoering 
geven aan de verschillende culturele codes waaronder de code diversiteit en inclusie. Bij de 
subsidieverlening wordt het hanteren van deze code ook opgenomen als randvoorwaarde.  
 
Daarnaast wordt er bij overige initiatieven ook gestuurd op rekening houden met de kwetsbare 
Hilversummers. Bij de subsidieverlening wordt hierop getoetst. Aan het aanvraagformulier, dat 
dient te worden ingevuld bij het indienen van de subsidieaanvraag voor een subsidie voor 
activiteiten vanaf januari 2025, wordt een vraag toegevoegd over hoe de toegankelijkheid van het 
culturele evenement wordt gewaarborgd. Daarmee worden culturele initiatieven die niet expliciet 
gericht zijn op de deelname van (zeer) kwetsbare Hilversummers, gestimuleerd ook dit op te 
nemen in de plannen.  
 
Overigens heeft in het afgelopen jaar een succesvol initiatief plaatsgevonden te weten Festival de 
Beleving bij Ketelhuis aan de werf. Dit festival was volledig gericht op ervaring waarin de zintuigen 
centraal staan. Het festival staat voor inclusiviteit, gelijkheid en het creëren van een veilige ruimte 
voor iedereen. Wij willen dergelijke festivals stimuleren en daar waar mogelijk ook in de toekomst 
faciliteren. 
 
Wij beschouwen de motie hiermee als afgehandeld. 
 
M23-057 Cultuur en talentontwikkeling voor iedereen 
In de motie wordt het college opgeroepen:  
1.  Te onderzoeken op welke wijze een publiek-privaat fonds opgericht kan worden met als 

doelstelling gelijke kansen voor iedere Hilversummer op het gebied van cultuureducatie buiten 
school en het waarborgen van talentontwikkeling binnen Hilversum; 

2.  De Raad in september 2023 te informeren over voortgang én in Q1 van 2024 te informeren 
over de eindresultaten;  

3.  Voor het onderzoek naar, het opzetten en de werking van het fonds voldoende budget 
beschikbaar te stellen vanuit de Gemeente Hilversum. 

 
De gemeente Hilversum hecht waarde aan cultuur en talentontwikkeling voor iedereen. De 
gemeente zet daarom in eerste instantie in op een gedegen onder schools aanbod, waardoor alle 
Hilversumse kinderen in aanraking kunnen komen met kunst en cultuur. Ook die kinderen 
waarvoor dat misschien helemaal niet of minder vanzelfsprekend is.  
 
De gemeente wil daarnaast het algemene (buitenschoolse) aanbod toegankelijk houden. Dit doen 
wij door onder andere Globe, Grafisch Atelier, maar ook de bibliotheek Hilversum (financieel) te 
ondersteunen. Door deze ondersteuning blijft het aanbod betaalbaar. 



 
Het Hilversumse aanbod buitenschoolse cultuureducatie is overeenkomstig het aanbod in andere 
gemeenten. Qua prijs is het gemiddeld ten opzichte van andere muziekscholen. Een korte 
vergelijking met andere gemeenten laat zien dat de tarieven variëren tussen € 504,- en € 725,-  
voor groepsonderwijs. Bij Globe bedraagt dit jaarlijks € 640,-.  Individuele lessen (30 minuten) 
kosten tussen de € 1.041,-  en € 1.555,-. Bij Globe kosten deze lessen jaarlijks € 1.275,-.  
Daarnaast zijn er ook verschillende amateurkunstverenigingen die, naast het lidmaatschap, 
muziekeducatie aanbieden meestal in verenigingsverband.  Enkele uitzonderingen bieden 
muziekles op individuele basis aan. De tarieven hiervoor liggen wat lager dan het tarief van Globe. 
Individuele muzieklessen kosten jaarlijks tussen € 720,- en € 870,-. 
 
Voor de doelgroep minima zijn er verschillende mogelijkheden een beroep te doen op 
ondersteuning in bovengenoemde kosten. Zo is er het Hilversumse Jeugdfonds Sport en Cultuur en 
een activeringsregeling voor Hilversummers met een inkomen tot 130% van de bijstandsnorm.  
 
Het kunstmatig verder verlagen van de lestarieven van muziekonderwijs door een verhoging van 
de subsidies, kan niet opgevangen worden binnen de cultuurbegroting. Bovendien is het niet zo 
dat Globe bijzonder weinig subsidie ontvangt. Het aantal muziekscholen dat überhaupt nog 
subsidie ontvangt is de afgelopen jaren enorm afgenomen. Het aanzienlijk verhogen van de 
subsidie aan Globe kan bovendien concurrerend werken richting zelfstandige muziekdocenten. 
 
Een aanvullend publiek privaat fonds dat gericht is op het stimuleren van deelname aan 
muzieklessen voor de inkomensgroep met een modaal inkomen is niet aanwezig in Hilversum. De 
gemeente Hilversum is van mening dat met het huidige gevoerde beleid er ruime inspanningen 
worden gedaan op het gebied van cultuur en talenteducatie. Hoewel het in een behoefte kan 
voorzien is het oprichten van een publiek privaat fonds geen taak van de gemeente. Wellicht ziet 
Globe zelf kans dit op enigerlei wijze in te richten.  
 
Wij beschouwen de motie hiermee als afgehandeld. 
 
Motie M22/61 Een laagdrempelige bibliotheek 
In de motie wordt het college verzocht:  
1.  in overleg met de bibliotheek Hilversum te onderzoeken hoeveel gratis parkeerplaatsen er 

minimaal nodig zijn om te voldoen aan de voorwaarde van een laagdrempelige algemene 
publieke cultuurvoorziening;  

2.  dit aantal plaatsen voor de bibliotheek kosteloos beschikbaar te stellen in de Gooische Brink, te 
gebruiken d.m.v. een nog verder uit te werken praktische oplossing (uitrijkaart o.i.d.);  

3.  de mogelijkheid te onderzoeken vrij toegankelijke (gehandicapten)parkeerplaatsen te 
realiseren in de Koornstraat, de straat gelegen achter de Gooische Brink. 

De oplevering van de nieuwe bibliotheek vindt naar verwachting medio 2026 plaats. We zijn bezig 
met inventarisaties naar de mogelijkheden voor (mindervalide) auto- en fiets parkeren in de 
directe omgeving. In afwachting van de uitkomsten van de inventarisaties en het kunnen schetsen 
van een compleet beeld, is de afdoening van de motie verplaatst naar juni 2025. 
 
T23-033 Collectieplan  
Wethouder Scheepers zegt toe het collectieplan, ter informatie, aan de raad toe te zenden, zodra 
deze gereed is (T23/33). 
Het collectieplan wordt opgenomen in het beleid voor beeldende kunst dat naar verwachting 
begin 2026 ter besluitvorming aan uw raad wordt voorgelegd.  
 
 



T23-032 Cultuur in de wijken   
Wethouder Scheepers zegt toe over circa 2 jaar bij de raad terug te komen over de resultaten van 
de beweging van cultuur in de wijken (T23/32).  
De gemeente heeft via een cultuurmonitor inwoners van Hilversum gevraagd naar hun wensen en 
behoeften op het gebied van cultuuraanbod in de wijken. Uit dit onderzoek is gebleken dat een 
minderheid belangstelling heeft in cultuuraanbod in de wijken. En dat de reden voor deelname 
aan dit aanbod met name gericht is op ontmoeting van andere en/of nieuwe buurtgenoten. Vanuit 
het welzijnswerk worden er al culturele activiteiten in de wijk georganiseerd die zijn gericht op 
participatie en ontmoeting. Als voorbeeld een jeugdbrassband, volksdansen, muziek voor ouderen, 
maar bijvoorbeeld ook schilder- en tekenlessen. Het realiseren van een aanvullend wijkaanbod 
gericht op ontmoeting is een actie die bij het welzijnswerk ligt en niet bij de culturele instellingen  
 
Het onderzoek heeft ook laten zien dat inwoners meer behoefte hebben aan culturele 
evenementen in de buitenruimte. Het cultuurbeleid sluit reeds aan bij deze wens en probeert 
culturele evenementen in de buitenruimte te stimuleren en te faciliteren. Open035 is een goed 
voorbeeld van een laagdrempelig evenement in de buitenruimte met een ruime/brede 
programmering. De gemeente zet daar waar mogelijk, en binnen de beperkte financiële ruimte, de 
komende jaren verder in op dergelijke evenementen.  
Daar waar de behoefte zich richt op een aanvullend theateraanbod is het organiseren hiervan 
lastig, aangezien een dergelijke theateraanbod (maar bijvoorbeeld ook aanbod concerten of film) 
afhankelijk is van verschillende technische voorzieningen die niet zomaar voorhanden zijn in de 
wijken.  
 
Wij beschouwen de toezegging hiermee als afgehandeld. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te informeren. 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


